
 
 

  
 
 

 
Op 27 en 28 mei 2025 vinden de Algemene Ledenvergaderingen in de sportvisserij federaties plaats. Een 
historisch moment, er ligt een plan voor om samen te gaan met zes federaties en Sportvisserij Nederland. 
 
Aangezien de stukken welke naar de HSV’s verstuurd zijn in aanloop naar de ALV’s nogal veel omvattend zijn 
hebben we de kernpunten voor jullie samengevat. 
 

1. Waarom doen  we dit? We willen er met elkaar voor kunnen zorgen dat niet alleen wij, maar ook onze 
kinderen en kleinkinderen kunnen blijven vissen. En dat gaat beter als we vanuit één organisatie met 
één boodschap spreken. Van lokaal tot en met internationaal. 

2. Wat gaat er met de visrechten van HSV’s gebeuren bij de Sportvisunie? De wens van sportvissers is om 
op zo veel mogelijk water te kunnen vissen. Tegelijkertijd zijn visrechten van groot belang voor een HSV. 
De visrechten blijven van de HSV zowel nu als in de toekomst. De HSV bepaalt de voorwaarden in 
overleg met de verhuurder. Zo gebeurt het nu en zal het blijven gebeuren, ook als ze water delen. 
Vanuit de nieuwe organisatie willen we er aan werken om zo veel mogelijk water gedeeld te krijgen. In 
de volle wetenschap dat er altijd uitzonderingen zijn en er soms maatwerk nodig is. Verenigingen die 
hun wateren delen krijgen hiervoor tegemoetkomingen zoals vergoeding van de huurprijs, beheer en 
onderhoud, controle en handhaving en extra subsidiemogelijkheden. We zullen vooral blijven inzetten 
op het verleiden van HSV's om hun water te delen, de praktijk heeft uitgewezen dat dit beter werkt dan 
verplichten. 

3. Gaan jullie iets doen met de droge verenigingen? Dit zijn verenigingen die niet over visrechten of eigen 
water beschikken. Er zijn verschillende soorten droge verenigingen. Er zijn federaties waar alle 
verenigingen droog zijn, er zijn HSV’s die bewust droog zijn geworden en je hebt verenigingen die altijd 
droog zijn geweest. Deze verenigingen zijn als sinds jaar en dag welkom binnen de sportvisserij. Dat nu 
enkele HSV’s wensen dat deze zomaar allemaal moeten stoppen is veel te vergaand en ook niet terecht. 
In de Sportvisunie zal er bij nieuwe aanvragen van HSV’s wel een ontmoedigingsbeleid gelden voor 
nieuwe bewust droge verenigingen. En tevens is het zo dat bij subsidie aanvragen uit het fonds 
voorzieningen - niet het regio fonds dus -  de droge verenigingen geen aanspraak hierop hebben. 

4. Wat gaat dat kosten in 2026? De huidige (2025) gemiddelde afdracht voor de VISpas aan de federatie 
en Sportvisserij Nederland is € 25,69. het landelijke deel van € 15,00 is al zes jaar niet meer 
geïndexeerd. De nieuwe afdracht wordt € 26,00. Hiermee verdwijnen ook de verschillen in Nederland. 
Alle sportvissers gaan dezelfde afdracht betalen. De afdrachten voor de derde hengel en het 
nachtvissen gaan omhoog, met name om de handhaving te kunnen intensiveren.  

5. Hoe kan ik mijn stem straks laten horen? Er komt een Ledenraad als hoogste orgaan. In deze Ledenraad 
nemen 25 afgevaardigden uit regionale kieskringen plaats.  

6. Wat is een kieskring? In een kieskring - een geografisch gebied - zijn HSV's met bij elkaar tussen de 
25.000 en 35.000 leden. De HSV's kiezen uit hun midden een afgevaardigde voor de Ledenraad. 
Bestuurders van een HSV kunnen zich ook verkiesbaar stellen als afgevaardigde van de kieskring 
waarbinnen zij gelegen zijn. 

7. Wat gebeurt er met de federatiekantoren? Deze blijven. De dienstverlening aan de HSV's blijft uit 
dezelfde kantoren plaatsvinden. Door samen te gaan kunnen we administratieve functies bundelen en 
kunnen we vanuit de huidige kantoren, die we straks regiokantoren gaan noemen, meer inhoudelijke 
dienstverlening leveren. Denk hierbij aan belangenbehartiging, vis- en water en verenigingsadvies. 

8. Wat gebeurt er met de medewerkers? Bij de start hebben we een werkgarantie afgegeven voor alle 
medewerkers. Juist om er voor te zorgen dat de dienstverlening aan de HSV's door dezelfde vertrouwde 
gezichten wordt uitgevoerd. Het samengaan in één sterke organisatie is overigens ook al langer de 
wens van de medewerkers. De medezeggenschap heeft positief op de plannen gereageerd.  

9. Welke voordelen biedt de fusie dan voor mijn HSV? Het samengaan biedt praktische voordelen voor 
HSV’s. De communicatie wordt verbeterd door vragen, die nog steeds aan hetzelfde kantoor kunnen 
worden gesteld, in een ticketsysteem te volgen waardoor ze niet meer ‘kwijt’ raken. Verzekeringen, ook 
aansprakelijkheid voor bestuurders, HSV’s krijgen ondersteuning bij het wijzigen van hun statuten, door 
modelstatuten en een voordelig tarief bij een notaris aan te bieden. Er wordt, naast de fysieke VISpas, 
een digitale VISpas geïntroduceerd met een controleapp voor de BOA’s en verenigingscontroleurs. Door 



 
 

  
 
 

te gaan werken met landelijke aannemers kunnen we het maaien en onderhoud van voorzieningen 
vanuit de nieuwe organisatie aanbieden. Wanneer een HSV dit zelf wil blijven doen komt hier een 
vergoeding tegenover te staan.  

10. Waarom doet Sportvisserij Fryslan niet mee? Het bestuur van deze federatie wilde alleen meedoen als 
al het viswater in Nederland verplicht zou worden gedeeld. Dit was voor de meeste andere federaties 
en veel verenigingen in het land een stap te ver. Bovendien is delen van viswater op veel plekken niet 
toegestaan door de verhuurder van het visrecht. We sluiten niet uit dat Fryslan alsnog een keer 
aansluit.  


